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SLOVO 
STAROSTY
Vážení spoluobčané,
začalo nám léto, čas prázdnin, volna, dovo-
lených…, ale taky se rozběhly další opravy 
a investiční akce v naší obci. Musím opětovně 
poděkovat Vám, občanům, za zpětnou vaz-
bu, za připomínky i nápady, které předkládá-
te nebo s obcí konzultujete. Aktuálně máme 
několik témat, které Vás zajímají a na které 
jsou opakovaně dotazy. Jako obvykle, první 
sděluji informace k tomu, co se děje aktuálně.

Opravy, investice a omezení související s 

těmito pracemi

Rekonstrukce silnice III. třídy - kostkovice

Asi největší akcí roku 2017 je rekonstrukce 
průtahu obcí Nivnice a s tím související re-
konstrukce chodníků, nájezdů a dešťových 
sběračů na této silnici III. třídy. Opakovaně 
se ptáte, čí jsou kostky? Jak jsem uvedl v mi-
nulém čísle NN, pozemek pod silnicí, tudíž 
i kostky, jsou v majetku ŘSZK a ta je proda-
la společnosti STRABAG, která provádí tuto 
akci na náklady ŘSZK. Obec vysoutěžila re-
konstrukci chodníků a zakázku získala spo-
lečnost KKS Zlín. Obruby (žulové) jsou majet-
kem obce a budou uskladněny pro případné 
jiné obecní využití na překladišti Hoštáky. 
Dlažba z chodníků, která je v dobrém stavu, 
bude využita na jiné akce jako vydláždění 
sběrného dvora nebo na jiné vybudování 
dílčích parkovišť nebo komunikací. Podél 
hlavní komunikace budou vybudovány nové 
chodníky s novými obrubníky. Dlažba bude 
vytvářet linie v kombinaci světlé a tmavě 
šedé barvy. Chodníky budou v místech sjez-
dů a přechodů opatřeny slepeckou plastic-
kou dlažbou, jak předepisují předpisy. Dojde 
i k instalaci nového osvětlení přechodů pro 
chodce, včetně nového dopravního značení 

tak, aby vše splňovalo legislativní požadavky. 
Už nyní se potýkáme díky omezení na hlavní 
komunikaci se zvýšenou dopravou po obci, 
tak opakovaně nabádám k opatrnosti a ohle-
duplnosti.

Práce na ZTV Nábřežní a sportovním areálu

Do konce prázdnin budou (pokud nenasta-
nou komplikace) ukončeny akce ZTV Ná-
břežní a II. etapa rekonstrukce sportovního 
areálu. Nová ul. Nábřežní obnáší investici do 
vodovodního řádu, vytažení kanalizačních 
přípojek (aby se v budoucnu nezasahovalo 
do vozovky), výstavba chodníku s veřejným 
osvětlením a stavba 5m široké komunikace 
dlouhé 900m. Tato ulice bude propojena s ul. 
Komenského a novým nájezdem na hlavní 
komunikaci. Toto vyústění se bude provádět 
později, zřejmě souběžně a v součinnosti se 
spol. STRABAG a KKS, které pracují na rekon-
strukci hlavní komunikace.

Sportovní areál

Rekonstrukce starých nevyužívaných volej-
balových kurtů – což je II. etapa rekonstruk-
ce sportovního areálu – termín předání je 
prodloužen do 30.8.2017, a to na základě 
požadavku obce. Důvodem prodloužení je 
mimo jiné dobudování přístřešku, zadláždě-
ní vstupu a dobudování veřejného osvětlení 
v areálu. Již dnes dostává areál krásnou po-
dobu a myslím, že si obec po mnoha letech 
plně zaslouží investici do sportoviště. Vše je 
podtrženo a podpořeno zájmem a početnou 
základnou našich sportujících dětí a je radost 
sledovat a vidět úspěchy jednotlivých mlá-
dežnických oddílů.

Opravy základní školy

I na základní škole probíhají poměrně roz-
sáhlé opravy. Na dolním stupni probíhá kom-
pletní rekonstrukce sociálek, včetně výměny 
starých stupaček. Budou vyměněny i  dve-
ře do šaten a tělocvičny tak, aby splňovaly 
bezpečnostní předpisy. Na horním stupni se 
rekonstruují hlavní vodovodní rozvody v su-
terénních prostorách. Náklady jsou více než 
2 mil.Kč. Jak jsem již dříve informoval, velké 

opravy proběhnou i v mateřské školce. Tady 
ale vidíme šanci na získání dotace, tak bude-
me zkoušet a v roce 2018 bychom tyto opra-
vy realizovali.   

Opravy komunikací

Letos bychom rádi zvládli ještě dodělání 
ul. Pořádí a hlavně rekonstrukci ul. Zámos-
tí. Rekonstrukce ul. Zámostí byla odložena 
z důvodu požadavku dopravního odboru na 
zpracování projektu dopravním projektan-
tem a nutností žádosti o stavební povolení. 
Vše je připravováno a věřím, že do podzimu 
bude hotovo. Plánovaná byla i rekonstrukce 
ul. Sadová, tj. od křižovatky ul. Podohradí po 
prodejnu potravin, ale vzhledem k probíha-
jící opravě kostkovice a zvýšené dopravě na 
této ulici by nebylo rozumné tuto akci sou-
běžně provádět. Tuto opravu necháme na 
jaro 2018. Přijměte tímto moji omluvu, za pří-
slib provedení v roce 2017, ale snad to ještě 
půlrok vydržíme.           

Krátce k dalším plánovaným investicím:

Parcelizace ul. Sluneční - po několika neleh-
kých jednáních na ředitelství Povodí Moravy 
spějeme k optimálnímu řešení a fi nálnímu 
plánu zástavby. Vše již mají v rukou projek-
tanti a cíl je, abychom začátkem roku 2018 
zahájili výstavbu sítí I. etapy, tj. příprava cca 
26 stavebních míst. Pokud do konce roku 
2017 zastupitelstvo schválí podmínky prode-
je pozemků, tak by se počátkem roku 2018 
by se zahájil prodej jednotlivých parcel.
Výstavba komunitního bydlení pro senio-

ry - projektová dokumentace je před dokon-
čením, zkoumáme šance na dotace, které se 
bohužel nevyvíjí příznivě, ale považuji tento 
projekt za tak potřebný a důležitý, že obec 
zřejmě přistoupí k výstavbě i bez dotace. Re-
alizace rok 2018.
Beseda – poměrně velká nevratná investice 
cca 18 mil.Kč. Nejde jen o rozšíření kapacity 
sálu, ale i o vybudování samostatných spo-
lečenských prostor pro menší oslavy s mož-
ností vaření a servisu. Děláme vše pro to, aby-
chom zahájili demolici a stavbu na jaře 2018.chodce, včetně nnového dopravního značení teteterérérérénnícícící hhh prprprrosososostorác
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Bytový dům „na Plitvičkách“ - po zpraco-
vání projektové dokumentace budou byty 
nabídnuty k prodeji a v případě zájmu a slo-
žení záloh obec zahájí výstavbu.

Voda a nakládání s děšťovými vodami 

Aktuální snad celosvětové téma. Opakované 
požadavky obce na Povodí Moravy na vy-
čištění koryta od nánosů se míjejí účinkem. 
Obávám se, pokud by přišla velká voda, aby 
díky velkým nánosům a tím scházejícímu ob-
jemu v korytě, nám nevyběhla z břehů. Kdo 
ponese odpovědnost? Na druhé straně totál-
ní úbytek vody a cíl zadržování vod v krajině 
se taky ze strany PMO neřeší. Návrhy na vy-
budování několika kaskád na Nivničce – bez 
odezvy. Revitalizovat obecní rybník a udělat 
nový přivaděč od horního splavu – bez ode-
zvy. Dotace na nádrže na zachycování deš-
ťových vod nedostatečné a pro obce, které 
neměly havarijní stavy s dodávkami vody, 
nedosažitelné. Obdržel jsem ale i zajíma-
vé návrhy od občanů na vytvoření vodních 
nádrží na toku Nivničky v části pod horním 
splavem, kde je přirozeným způsobem skoro 
„roklina“, která se uzavírá cca o 100 m níže po 
toku a druhá „roklina“ je pod dolním býva-
lým splavem a končí mostem za Lineou. Vše 
samozřejmě musí posoudit odborníci, ale 
mě těší, že našim občanům toto téma není 
lhostejné. Osobně jsem přesvědčen, že toto 
téma je podceňováno a ze strany státu by 
měla být tomuto dána větší podpora.        

Co nás trápí…

Již na jaro a ještě více teď, o prázdninách, se 
potýkáme s vandalismem a nepořádkem. Uře-
zaný sloup veřejného osvětlení, zničené mapy 
a značení na stezkách, spálené mapy u kaple, 
podřezaný sloup informačního systému, opa-
kovaně zastříkaná cedule Nivnice, převrácené 
popelnice, vyhozené pytle u sběrných dvorů, 
zapálená kopka sena, atd. Není snad víkendu, 
abych nevyjížděl a neřešil nahlášené poniče-
ní nebo nějaký nepořádek. I z těchto důvodů 
zvažujeme instalaci fotopastí a kamerového 
systému. Víme, která mládež to je a je jen otáz-
ka času, kdy spadne klec…

Údržba a čistota obce 

Letos se moc nedaří. Vzpomeňme jaro - opa-
kované deště, séct se nedalo, pak to všech-
no rychle vyrostlo. Tento nápor se zvládnul 
i zásluhou příprav na účast v soutěži Vesnice 
roku. Nemůžu říct, že jsem plně spokojen - 
občas si dělám srandu, a říkám: „…je to tu jak 
v džungli“. Ale to jen s nadsázkou, a je to hlav-
ně kvůli zarosteným obrubníkům, které nás 
trápí a kde by jste i vy občané mohli přiložit 
ruce k dílu. Ale je pravdou, že při rozsáhlých 

stavebních pracích, proběhlé 
popelnicové „rošádě“, a  dal-
ších úkolech údržby bylo 
udržení čistoty v obci proble-
matičtější. A když se do toho 
ještě pokazí 2 sekačky, pak to 
prostě není ono. Teď už to zase 
funguje a zdohnali jsme skluz 
a jsem spokojen. Letos bude 
holt Nivnice stavebně rozko-
paná, ale o  to hezčí bude po 
dokončení.

Můj názor k soutěži Vesnice 

roku?

Neúspěch Nivnice? Kdepak! 
Jsem si vědom podpory malých 
obcí a snažím se chápat rozhod-
nutí komise, ale jsem naprosto 
přesvědčen, že pokud by komise poskládala 
vedle sebe všechna kritéria, tak je všechno ji-
nak. Ale nebuďme smutní a přejme to všem 
oceněným. Pravdou je, že obce v okolí jsou 
krásné a snaží se zvelebovat. Tajně jsem dou-
fal, že Nivnice, téměř město mezi přihlášený-
mi vesničkami, komise ocení právě pro celist-
vost, zachování tradic a folklóru, rozvoj sportu 
a  kulturního života v obci a  komplexností 
plánů rozvoje splňující téměř všechna krité-
ria. A spolkový život v obci je nesrovnatelný 
s malými obcemi co do počtu spolků, i co do 
počtu akcí. Pokud bychom měli dát prostor 
spolkům, tak by tady musela komise přespat. 
A není to ani o penězích, jak slýchám: „Vy jste 
bohatá obec.“ Nejsme bohatá obec, jen se 
snažíme efektivně využívat prostředky. Každá 
obec má téměř úměrný rozpočet a je to spíše 
o zastupitelích a především o vedení obcí.
V Nivnici bylo klíčovým krokem zřízení prů-
myslové zóny, za to patří tehdejšímu vedení 
i zastupitelům velké uznání. V Nivnici jsme 
ale vždy měli dobré a pracovité vedení a ka-
ždé za sebou zanechalo kus práce, a za to jim 
patří dík. Pro současné vedení obce je obdr-
žené ocenění velmi povzbuzující – ocenění za 
„Koncepční rozvoj obce“ je jasným důkazem 
správného plánování rozvoje obce a zname-
ná to, že naše loď má správný směr. Osobně 
nevím, zda jít do dalšího ročníku Vesnice roku. 
Určitě ze Zlínského kraje budou více přiklo-
něni na jiný konec kraje a určitě sehraje i roli 
větší podpora malých vesniček a tak bych to 
možná nechal až na později. Přiznejme si to, 
pro nás je stejně Nivnice nejkrásnější.      

Chválíme – Nivnická riviéra

Pochvala pro Františka Kolaciu - správce Niv-
nické riviéry – nejenže několik let po sobě 
sklízí úspěchy v žebříčku kempů ve Zlínském 
kraji, ale i v celostátním hodnocení. Málokdo 
ví, co to obnáší: udržet kvalitu vody - to je 

dneska alchymie, zásobování, úklid, ubytová-
ní, vysékání, pořádání akcí, pronájem a údrž-
ba kurtů, vedení brigádníků a hlavně odpo-
vědnost za celý nemalý provoz. Hovořil jsem 
s několika ubytovanými a všichni mi potvrdili, 
že Nivnická riviéra, kemp i přístup zaměst-
nanců je na jedničku. Snad jen nedostatek 
WC při větších návštěvách kempu lze vyčíst. 
Tímto patří poděkování nejenom Ferovi Kola-
ciovi, ale i Michalu Kročovi, Staňovi Kočicovi 
i paní Mudrákové a celému týmu brigádníků 
za skvěle odváděnou práci.

Radosti a uznání

Musím ještě vzpomenout akce a činnosti, 
které mě potěšili a to minimálně úspěchy 
volejbalistek, barevného volejbalu, školních 
atletů, roztleskávaček, střelců, ale i činnost 
Tenisové akademie a malých fotbalistů. Rád 
bych jim touto cestou vyjádřil uznání a zá-
roveň se omluvil, pokud jsem na některé 
zapomněl. Rád bych velmi poděkoval i všem 
činovníkům, trenérům, vedoucím a pomoc-
níkům za to, že ve svém volném čase se obě-
tují pro práci s dětmi a mládeží. A věřte, není 
to málo -  tréninky, zápasy, soustředění, tur-
naje, vystoupení, soutěže… a je jedno, jestli 
je to sportovní oddíl, kulturní nebo zájmový 
kroužek. Všem těmto lidem patří velký dík!
  

Milí spoluobčané, 
jsme v období dovolených, prázdnin, poho-
dy a koupání. Všichni se těšíme, že si užijeme 
volna, jak děti a studenti od školních lavic, tak 
i dospělí, kteří se těší na zaslouženou dovo-
lenou po náročné celoroční práci. Přeji nám 
všem pohodový prázdninový a letní čas, 
mějme se rádi a nezapomínejme: „…s úsmě-
vem jde všechno líp  “

Váš starosta
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Výšivka „TELECÍ ZŮBKY“
Výšivka zvaná „telecí zůbky“ patří mezi nejstarší druh vyšívání užívaný nejvíce na přelomu 
devatenáctého století. V této době se vyšívala pravděpodobně v odstínech smetanové, 
žluté  a oranžové. Později se přidaly další světlé odstíny modré, zelené a  fi alové 
v různých dvoubarevných variacích. Staré ženy nosily tuto výšivku v bílé barvě 
nebo světle modré.  Později se tyto výšivky nosily jako „nedělové“ s bílým 
šátkem na hlavě a plátěnou krajkou na kadrli. V současnosti se 
díky jednoduššímu vyšívání může uplatnit na všednější 
variantě krojů.           GM

V pondělí 24. dubna patřila Beseda jen 
stepařkám. Připravily si víc jak hodinový 
program pro širokou veřejnost a jejich um 
shlédli nejen rodiče a kamarádi.
Nejprve se představily nejstarší stepařky, 
které spolu tančí 12 let. Ovšem stepu, kte-
rý je okouzluje se věnují „teprve“ osmým 
rokem . Vlastně začínaly v Hurikánku pod 
vedením Majky Bršlicové a Ivy Karlíkové. 

Ty je ke stepu přivedly. Děvčata za sebou 
mají hodně zážitků z nejrůznějších vystou-
pení a soutěží, nechybí ani medaile a po-
háry. Dvě z nich - Simča Nevařilová a Eliška 
Baumrukrová se pak začaly (pod DDM UB) 
věnovat menším dětem. A jejich snahu jste 
mohli obdivovat při vystoupení středních 
tanečnic. Ty už mají step pod kůží zrovna 

Stepařské vystoupení
tak jak jejich „učitelky“. Holky tančí už 4 roky 
a jejich sestavy: Elvis, Hůlky, Butterfl y a Eliss 
to plně potvrdily. Nejmladší stepařky, které 
opět vede Simča s Eliškou, se rozhodně ne-
nechaly zahanbit. I když některé z nich tré-
nují pouze rok, byly skvělé.
Tak pevně věříme, že toto vystoupení neby-
lo poslední a doufáme, že nás někdy opět 
svým stepařským uměním okouzlí .

-red
ý ý

-red
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Děti z MŠ Nivnice přišly do Besedy, aby zpívaly, tancovaly, hrály krát-
ké scénky a recitovaly maminkám k svátku. Zapojily se i nejmenší děti 
a zvládly to opravdu skvěle. Měly připravený i milý dárek – vlastnoručně 
vyrobený. Diváků bylo hodně a výkony dětí odměnili potleskem i po-
chvalou.  

MV

V sobotu 27.5. jsme s Punťaklubem oslavili 10. výročí založení. 
Proběhly nejen klubové závody s měřením sil v kategorii štěňátek, 
začátečníků i profi ků, ale i zábavné odpoledne plné her pro veřej-
nost. Byl to nádherný den a už se těšíme na druhou desítku let před 
námi . Za dobu deseti let vyzkoušelo naše trávníky, překážky a tu-
nely nespočet klientů - ať dětských či dospělých, a to krátkodobě 
nebo na několik let .  Z řad dětí a studentů vznikl tým závodníků. 
Tímto děkuji  za reprezentaci Punťaklubu a Nivnice Květce Drblí-
kové, Diance Mičulkové, Leonce Dudkové, Vaškovi Jahodovi a Barči 
Miškarové za velmi úspěšnou závodní činnost a do dalších let rych-
lé tlapky i nohy, spoustu medailí a pohárů a pevné zdraví k tomu 
.  A nově rostoucí generaci závodníků přeji podobné a ještě větší 
úspěchy . Za nádherné fotky z akce děkuji Káti Zálešákové  .

LM

ZE ŽIVOTA MŠ
Besídka ke dni matek

Punťa klub – 10 let 
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Dne 30.5.2017 navštívil naši školku sokolník 
pan Semecký s dravci. 
Děti se seznámily s dravci, podívaly se, jak loví 
zvěř, statečné děti si dravce zkusily za přítom-
nosti sokolníka chytit na ruku. 
Dětem se vystoupení moc líbilo. 

MV

Sokolníci  

i i

připraveno divadelní představení a také ukázky lovu indiánů. Z výletu 
se všichni vrátili v pořádku a hlavně plní zážitků a spokojení. 

MV

Jako každý rok, tak i letos bylo důležité vybrat zajímavý výlet na závěr 
školního roku. Cílem naší cesty se po dlouhém vybírání stal Ranč Kos-
telany.
Výletu se zúčastnila celá MŠ Nivnice i s personálem. Přes brzké vstávání 
jsme ráno ve dveřích našli nadšené děti, vůbec ne ospalé, ale natěšené 
na zážitky, které měly následovat. Už samotná cesta s přesedáním byla 
pro děti zábavná. Do Kostelan jsme dorazili v pořádku, počasí nám přá-
lo a program mohl začít. V rámci akce si děti prošly naučnou stezkou, 
kde se dozvěděly spoustu zajímavostí o životě kovbojů a indiánů.
Také si k velké radosti všech vyzkoušely různé typicky indiánské doved-
nosti jako hod sekerou, oštěpem, střelbu z luku i jízdu na koni. Po vy-
datném obědě, který jsme si snědli v příjemném chládku, bylo pro děti 

Indiánskou stezkou - výlet na Ranč Kostelany  

ý j p j y p
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stali chvilku rozchodu pro nákup suve-
nýrů a drobností. To se nám poštěstilo 
na známé Oxford Street. K večeru jsme 
se přesunuli metrem opět k O2 aréně, 
odkud jsme ve večerních hodinách vy-
razili směr ČR.

5.den - Tento den jsme strávili v autobu-
se. Po nutných bezpečnostních a stra-
vovacích přestávkách jsme navečer 
u Brna přesedli do druhého autobusu 
a šťastně mezi kapkami deště dorazili 
do Nivnice.

Pár postřehů několika účastníků:
Monča: Ráno jsme posnídaly – výběr toa-
st s nutelou nebo cereáliemi. Potom nás „náš“ 
otec Heron zavezl na meeting point.
Magda: Ráno jsme trajektem přejeli z Calais 
do Anglie. Na trajektu bylo strašně moc lidí, 
tak jsme byli vůbec rádi, že jsme našli mís-
to k  sezení. Nakonec jsme stejně byli/byly 
jenom v té drogerii, co tam byla, což mi vů-
bec nevadilo. …. Potom jsme se projeli na 
London Eye, což byla jedna z nejlepších věcí 
v Londýně…..
Katka: Nejvíc se mi líbila komunikace se 
strašně milou paní z naší náhradní rodiny. Ale 
na všechno bylo strašně málo času. 
Romča: Nejvíc se mi líbily památky a večeře 
v rodině, ale nechutnaly mi svačiny. ……Po-
slední chvíle v Anglii jsme strávili na trajektu, 
kde jsme si za drobné koupili Riece´s a čekali, 
až nám přijde SMS – vítejte ve Francii…..

1.den - V 8 hodin v neděli 23. 4. 2017 jsme 
vyjeli z Nivnice do Brna, kde jsme přesed-
li do luxusního autobusu, který nás přes 
Německo a Belgii převezl do francouzské-
ho přístavu Calais.

2.den - V 6:45 jsme trajektem přejížděli svě-
toznámý kanál La Manche a odjeli jsme 
do Londýna. Dopoledne jsme začali pro-
hlídku Londýna pohledem na Big Ben 
u budovy britského parlamentu. Prošli 
jsme kolem Westminster Abbey, podél 
Downing Street 10, což je sídlo britské 
premiérky, jsme  přilehlým parkem prošli 
až k Buckinghamskému paláci. Tam jsme 
viděli výměnu stráží. Pak jsme pokračo-
vali dále pěšky na Trafalgar square (zde 
najdeme Národní galerii) a přes Piccadilly 
Circus jsme se dostali ke Covent Garden 
(vystupují tam různí pouliční umělci). Jed-
ním z mnoha londýnských mostů jsme se 
dostali na druhý břeh, abychom mohli 
navštívit London Eye (obří vyhlídkové 
kolo vysoké 135m). K večeru jsme se me-
trem přesunuli k O2 aréně, kde na nás če-
kal autobus a ten nás dopravil k meeting 
pointu, kde si nás rozebraly anglické rodi-
ny, ve kterých jsme byli 2 dny ubytováni.

3.den - Ráno jsme jeli naším autobusem 
k  Windsor Castle, kde někdy o víkendu 
přebývá královna Alžběta II. Po prohlídce, 
na kterou díky zvýšeným bezpečnostním 
opatřením, nebylo mnoho času, jsme se 
prošli k soukromé chlapecké škole Eton, 
kde mimo jiné studovali princové William 
a Harry. Odpoledne jsme se vrátili zpět 
do Londýna, abychom navštívili muze-
um Madame Tussauds, kde jsou voskové 
fi guríny. Vyfotit jsme se mohli se světo-
známými osobnostmi jako jsou Ronaldo, 
Donald Trump, britská královská rodina 
a mnoho dalších. Po zvládnutí dvouho-
dinové dopravní špičky v Londýně jsme 
se zase sešli s rodinami a ty si nás vzaly 
domů.

4.den - V dopoledních hodinách nás auto-
bus vysadil v parku u Greenwich, kde se 
nachází nultý poledník. Po „nutném“  
focení (jednou nohou na západní polo-
kouli, druhou nohou na východní polo-
kouli) jsme se lodí přepravili k Tower of 
London. Tuto pevnost nebo hrad jsme 
měli možnost si i prohlédnout zevnitř. Ke 
zhlédnutí byly královské korunovační kle-
noty, interaktivní výstava věnovaná bu-
dování Toweru nebo procházka po jeho 
hradbách. Nenechali jsme si ujít ani pro-
cházku po Tower Bridge, odkud byl pěkný 
výhled na místní řeku Temži a oba břehy. 
Co by to bylo za výlet, kdybychom nedo-

ZE ŽIVOTA ZŠ  
Londýn 
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Honza V.: Nejvíc se mi líbilo muzeum Mada-
me Taussauds. Tady jsme navštívili i 4D kino, 
kde jsme viděli Hulka, Ironmana a jiné super-
hrdiny, jak zachraňují Londýn. Jinak se mi lí-
bilo vše, až na to, že v autobuse nebyla wi-fi .
Vašek: Vše bylo super, nemůžu si stěžovat. 
Byli jsme ale hodně nervózní, než jsme přijeli 
k rodinám. Pak ale stres hned odpadl. 
Erika: ….v Etonu se nám podařilo dokonce 
zahlédnout i studenta v typickém student-
ském oděvu…..Výlet super, ale strašně málo 
času na tolik památek.
Honza Ch.: Vše ok, až na rodinu – paní kouři-
la. Na večeři jsme měli párky v bagetě a bram-
bory.
Marek: Nejvíce se mi líbilo v muzeu vosko-
vých fi gurín a na London Eye. Nelíbilo se mi, 
že všechno bylo za peníze a že na London Eye 
pršelo.
Tento výlet mi dal hodně a určitě bych se do 
Londýna vrátil a znova bych si to tam prošel, 
protože to je okouzlující město.
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Největším úspěchem a radostí bylo 2. místo štafety starších dívek ve 
složení Anička Mášová (4.A), Lucka Filová, Marika Mahdalová a Adriana 
Trtková (5.třída). Trénink se vyplatil. Lepší čas v jiném rozběhu měla už jen 
děvčata ze ZŠ Sportovní Uh. Hradiště. 

Nejlepší jednotlivci:                                                                                                                               
Romča Soukeník (4.A) - 3. místo – 600m
Marika Mahdalová (5.) - 3. místo - sprint
Ondra Karlík (2.A )– 4. místo - sprint, Adam Petráš (3.), Anička Mášová 

(4.A) – 4. místo -  600m, Dominik Škrabálek (3.) – 6. místo – skok daleký, 
Jakub Karlík (5.) – 7. místo – hod Snažili se všichni, a tak si po náročném 
dopoledni zasloužili ledovou tříšť na osvěžení.:)

Venkovní atletická olympiáda 1. Stupně v Uh. Hradišti   (19.5.) ( )

I letos jsme měli několik plavců na stupních vítězů. Přeborníky regionu se stali: Maty-
áš Tesařík (2.A), Anna Mášová (4.A) a štafeta ve složení Anna Mášová, Marika Mahdalová 
a Josef Gračka (5.třída).  Na 2. místě mezi děvčaty 5. tříd doplavala Marika Mahdalová a na 
3. místě mezi chlapci 3. tříd Dominik Škrabálek.

Celkově naše škola skončila na 6. místě a svými body přispěli: Anička Pražanová (1.B), 
Valérie Velecká, Lukáš Brímus a Metoděj Ondra (1.A), Jolanka Volná (2.B), Kristián Bureš 
(2.A),Káťa Ella Kapsová a Jonáš Kolár (3.), Andrea Smetanová a Šimon Ptáčník (4.A) a Vlastik 
Bartoš (4.B).

Regionální přebory v plavání – Uh. Brod  (7.6.) 

Bartoš (4.B).
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V pátek 30. června se zástupci školy a obce 
slavnostně loučili s vycházejícími žáky. Součás-
tí akce bylo i vyhlášení ankety Nivnický oříšek. 
ZŠ a MŠ J. A. Komenského ve spolupráci se SRPŠ 
a OÚ Nivnice udělují za reprezentaci školy a obce 
Nivnický oříšek těmto žákům: Patriku Jančovi, 
Vendule Hubačové, Tereze Šimčíkové, Amalii Ro-
lincové, Martinu Štecherovi, Sáře Krenželokové 
a Prokopu Škrabálkovi.

Za vzornou a úspěšnou reprezentaci děkuje-
me a oceněným blahopřejeme.

Nivnický oříšek 30.6.   

me a oceněným blahopřejeme.

1.A
Brimus Lukáš, Gazdík Tomáš, Hra-

šáková Helena, Charvát Josef, Kapsová 
Anna, Krajcigr Filip, Liznová Michaela 
Emma, Lysoňková Sofi e, Mikulec Filip, 
Ondra Metoděj, Postavová Tereza, Pruse-
novský Tomáš, Ryška Matěj, Škrabálková 
Alice, Velecká Valerie, Velecká Vanda, Zá-
lešák Jan, Zálešák Marek

1.B
Čertíková Zuzana, Hanáková Stella, 

Holboj Lukáš, Jordánová Michaela, Jurák 
Tomáš, Karlíková Nicol, Krajčová Lucie, 
Lukeš Tobiáš, Maleček Tomáš, Mořický Fi-
lip, Pochylý Vítek, Pražanová Anna, Rolin-
cová Apolena, Skočovská Gabriela, Skrá-
šek Lukáš, Šmíd Matěj, Vávra Matouš, 

2.A
Bobčíková Eliška, Bradáč Daniel, Bu-

reš Kristián, Flasar Miroslav, Gregůrek 
Ivo, Karlík Ondřej, Kočica Jakub, Lecián 
Lukáš, Matěk Jáchym, Maťková Ema, Pa-
seková Eliška, Radoch Zdeněk, Sychrová 
Lenka, Tesařík Matyáš, Zetka Dominik, 

2. B
Ertl Sophie, Feltl Pavel, Gazdík Voj-

těch, Josiek Sofi a, Kadlčková Pavlína, 
Karlík Vojtěch, Krajčovič Jakub, Lukašík 
Dominik, Miškar Jiří, Orlovský Matouš, 

Žáci se samými jedničkami
Úředníčková Vanesa, Vaškových Barbo-
ra, Volná Jolana, Výmola Zbyněk, Zálešák 
Vít,

3. třída
Aubrechtová Anastázie, Beníčková 

Vendula, Juráková Kateřina, Mahdal Mi-
chal, Mahdalová Eliška, Machalík David, 
Petráš Adam, Reich Marek, Strommero-
vá Marie, Šašinková Anna, Škrabálek Do-
minik, Zálešák Adam

4.A
Elšík Radek, Charvát Jiří, Kapsová Ro-

zálie, Kollár Šimon, Mášová Anna, Miškar 
Jan, Náhlíková Eliana, Ondrová Nora, 
Smetanová Andrea, Soukeník Roman, 
Škrabálek Matyáš, Velecká Barbora, Vol-
ná Denisa

4.B
Kadlčíková Martina, Kozelková Dita, 

Lysoňková Vanesa, Pavelková Denisa, 
Pochylá Lucie, Prokopiusová Vanesa, Ro-
linc Matyáš, Stojaspalová Lucie, Velecká 
Barbora, Velecká Brigita, 

5. třída
Chvílová Petra, Josiek René, Karlík Ja-

kub, Lukešová Lucie, Mahdalová Marika, 
Mikulec Josef, Sahajová Barbora, Trtek 
Matěj

6. A
Kapsa Mikuláš, Petrášová Zuzana, Škra-

bálek Prokop, Kadlčková Gabriela, Kadlčková 
Michaela, Fojtíková Michaela, Navrátil Pavel, 
Skybová Anna, Mahdal Marek, Dudková Zuza-
na, Karlík Matěj

6.B
Hodulíková Gabriela, Jančová Aneta, Ko-

zelek Ondřej, Straňák Vojtěch, Strommerová 
Kateřina,  Zálešák Radim, Nováková Melanie, 
Gregůrková Anna, Jančová Kateřina, Kautský 
Jan, Kuruc Lukáš, Vaculík Pavel, Hladiš Jan

7. třída
Navláčilová Pavla, Pavelka Tomáš, Krenže-

loková Sára, Máčalíková Adéla, Mikláš Jan, Má-
šová Klára

8. třída
Charvát Jan, Soukeník Viktor, Dudková Le-

ona, Polanská Nikol, Prchlíková Valerie, Beníč-
ková Romana, Janovská Erika, Moulisová Klára, 
Velecký Adam, Vykydalová Dominika, Zálešá-
ková Kateřina, Krajčovič Martin, Mičulková Dia-
na, Sláma Tomáš

9. třída
Hubačová Vendula, Ondrová Běla, Šimčí-

ková Tereza, Velecká Magdaléna, Janča Patrik, 
Hladiš Tomáš Jiří, Matušák Michal, Petřivalský 
Jakub, Adamcová Pavlína

Gratulujeme!!!!  

Žáci s vyznamenáním
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OLYMPIJSKÉ HRY VÝCHODNÍHO SLOVÁCKA   
Turnaj ve fl orbalu  

Mladší a starší žáci obcí Východního Slovácka se utkali v sobotu 4. března v bánovské spor-
tovní hale ve fl orbalovém turnaji. Poděkování patří hostitelské obci za velmi vydařený průběh 
a organizaci celé akce.  Naši mladší žáci vybojovali stříbro, starší pak zlato!  Gratulujeme.

Celkové umístění mladší žáci (1.-5. třída):
1. Bánov
2. NIVNICE
3. Korytná
4. Vlčnov
5. Suchá Loz
6. Korytná

Celkové umístění straší žáci (6.-9. třída):
1. NIVNICE
2. Bánov
3. Vlčnov
4. Suchá Loz
5. Bystřice p. Lopeníkem
6. Korytná

-

Šachový turnaj    
V sobotu 8. dubna pokračují OLYMPIJSKÉ HRY VÝCHODNÍHO 

SLOVÁCKA v Suché Lozi a to turnajem šachovým. Nivnici zastupu-
je: Marek Velecký, František Soukeník, Kamil Habarta, Jiří Tesáček, 
Michal Kiss a Vojtěch Skyba.  Naši se neztratili a vybojovali stříbr-
nou medaili. Velká gratulace všem!!!

Konečné pořadí 

Poř. St.č. Jméno Rtg FED Klub Body BH.
1 2 Vystrcil Martin 1973 CZE Sucha Loz 7½ 51
2 4 Mostek Jan 1696 CZE Vlcnov 7 50
3 1 Stana Marek 2029 CZE Vlcnov 7 48
4 9 Kadlcik Petr 1482 CZE Vlcnov 6½ 48½
5 8 Kadlcik Marek 1488 CZE Vlcnov 6 42½
6 3 Podskubka Ondrej 1754 CZE Vlcnov 5½ 48½
7 7 Pavelcik Jaroslav 1537 CZE Vlcnov 5½ 38½
8 10 Soukenik Frantisek 1477 CZE Nivnice 5 48½
9 5 Javor Jan 1657 CZE Vlcnov 5 44

10 13 Zizka Miroslav 1309 CZE Bystrice 5 42½
11 16 Kubis Josef 1000 CZE Korytna 5 41
12 12 Tesacek Jiri 1342 CZE Nivnice 4½ 45½
13 6 Velecky Marek 1562 CZE Nivnice 4½ 42½
14 17 Balouch Milan 0 CZE Banov 4 44½
15 18 Knazovcik Josef 0 CZE Bystrice 4 41½
16 11 Janca Frantisek 1424 CZE Korytna 4 38½
17 14 Habarta Kamil 1174 CZE Nivnice 4 37
18 20 Nehňevajsa Vaclav 0 CZE Korytna 4 31½
19 21 Rusman Vaclav 0 CZE Korytna 3 31½
20 24 Vystrcil Lukas 0 CZE Sucha Loz 3 31
21 22 Skyba Vojtech 0 CZE Nivnice 2½ 30½
22 23 Vystrcil Frantisek 0 CZE Sucha Loz 2 32½
23 15 Kiss Michal 1000 CZE Nivnice 2 29½
24 19 Kral Vojtech 0 CZE Sucha Loz 1½ 33
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Tenisový turnaj  (20.5.)   
Snad ještě lépe by vyzněl název, Olympijské hry Východního 

Slovácka v tenisu. Jsou pořádané střídavě v obcích tohoto regionu. 
Ano, bylo tomu tak i tuto sobotu. V tento podmračený den se v te-
nisové oáze v obci Korytná sešli příznivci oblíbeného bílého spor-
tu, aby zkřížili své „ raketové meče“ v turnaji čtyrher. Děti i dospělí, 
prostě všichni ti, kteří ve svém životě podlehli kouzlu tenisového 
míče. Ani z rána doznívající chlad je nemohl od jejich úmyslu a zá-
liby odradit.

Všechny na místě činu přivítala hezká tenisová klubovna a tři 
dvorce, obklopené bujnou vegetací rozkvetlých hlohů a okolní ze-
leně. Netrvalo dlouho a před klubovnou se shromáždilo několik de-
sítek tenistů z pěti obcí východo slováckého regionu. Z pořádající 
Korytné, Nivnice, Bánova, Suché Loze a Bystřice pod Lopeníkem. 
Uvítací ceremoniál netrval dlouho. Bylo v něm konstatováno, že 
do turnaje je přihlášeno 10 dvojic dětí, chlapců i děvčat, a 13 párů 
v kategorii dospělých. Proslov organizátora turnaje byl zakončen 
upřímně míněným doporučením: „Hlavně, milí přátelé, přežijte ná-
sledná soutěžní klání ve zdraví!“ Nabízená stopečka ohnivé vody 
mezi dospělci pak zajisté prokrvila chladem ztuhlé svalstvo a moh-
lo se začít. Dvorce se zaplnily hemžícím se mládím i dříve naroze-
nými, aby se následně do vzduchu vznesly první míče. Hrálo se „taj 
brejkovým“ systémem, tedy do deseti získaných bodů v každém 
setu. Rozhodčích nebylo třeba, po dobu svého pobytu jsem mezi 
hrajícími nezaregistroval jediný spor, jediný zvýšený hlas.

Vystupování amatérských sportovců při hře bylo vysoce ko-
rektní a to i v případě, že se tomu kterému hráči herně nevedlo. 
Obdobně sympaticky, snad až dojemně, pak vyznívaly za nepřízni-
vému stavu i výkřiky z diváckých řad k hrajícím: „Neva kámoši, i dyž 
prohrajete, budeme vás mít rádi!“ Kéž by si za příklad takových po-
stojů vzali i fanoušci našich národních týmů!

Ale k soutěži!
U malých „čiperů“ musel člověk obdivovat jejich zaujetí pro hru, 

tedy úsilí všemi možnými způsoby vrátit míč na stranu soupeřů. To-
muto přání zjevně pomáhala i snaha opodál stojících rodičů, kteří 
očima doslova tlačily míče svých potomků přes síť. Z kukadel dětí 
zase přímo čišela radost z pohybu, ze zisku každičkého bodu, kte-
rý pak byl po zásluze odměněn potleskem přihlížejících. A vidět ty 
malé vítěze, jak přebírají na konci turnaje poháry do svých rukou, to 
byl těžko popsatelný, velmi působivý pocit. 

U dospělých bylo rovněž zřejmé úsilí „bít se do posledního dechu“, 
prezentované doslova „buldočím“ herním nasazením. Případné stylo-
vé nedostatky hráči kompenzovali vynikajícím celodvorcovým pohy-
bem i překvapující razancí úderů. Když se v televizi díváme na Grand 
Slam, nejednou jsme unaveni herním stereotypem hráčů světové 
špičky. Tedy na diváka únavně působícím „přepinkáváním“ míčů přes 
síť, jinak řečeno, malou invencí protagonistů tohoto světového turna-
je. V Korytné to tuto sobotu rozhodně neplatilo. Drajvy i topspinové 
údery, loby, řezané údery, to všechno patřilo k herní výbavě soutěží-
cích. Pestrost jejich hry byla až udivující. Pečlivě si připravovali útok, 
aby pak ve vhodnou chvíli byli na síti co by dup. Tam hru dovednými 
voleji zakončovali tak, že byli někdy až sami překvapeni svým umě-
ním.

V semifi nále a fi nále pak byla přímo radost pohledět na teniso-
vý um bojovníků. Několikrát jsem v duchu i slovy konstatoval, že by 
mnozí z nich jím uspěli i jako závodní hráči.

Radost z vítězství byla u nich přirozená a neokázalá. Nebylo mož-
né jim mít pak za zlé třeba i výrok jednoho z nich: „Lidi, já se snad štěs-
tím ože..!“ 

Někdo však musel být úplně tím nejlepším. Pro tentokrát to byli 
mezi dospělými tenisté z Nivnice. V těsném závěsu za nimi, tedy na 
druhém a třetím místě, zůstali Bánovjané. Pozoruhodné v tomto ohle-
du je, že v uvedené obci prý nemají ani tenisový dvorec. Nebylo tedy 
divu, že při předávání pohárů bylo ze stran diváků slyšet: „Ať vám váš 
starosta za odměnu připraví kačenu do trůby a konečně umožní vý-
stavbu tenisového stánku!“

Co na to říct? „No, uvidíme, počkejme si!“
Po skončení turnaje jsem si vyjel nad obec s úmyslem pokochat 

se na Nových loukách nějakou kvetoucí orchidejí, stejně jako vloni. 
Tentokrát jsem ale úspěšný v hledání této krásy nebyl. Nevadí, vždyť 
jsem tu „sportovní orchidej“ našel krátce předtím. Kde? No přece na 
popisovaném tenisovém turnaji v Korytné.

Jaromír Slavíček, http://zmsoft.cz/slavicek/

w w w. n i v n i c e . c z
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Turnaj v petangue  

Seriál Olympiády obcí Východního Slovácka pokračoval ve čtvr-
tek 8.6. v malebné Bystřici pod Lopeníkem. Tentokrát hájili zaměst-
nanci obecních úřadů barvy svých obcí v házení koulemi a chvílemi to 
byl adrenalin. Sešlo se super počasí, pohodička, kopec srandy, výbor-
ný gulášek a krásné „sportovní“ výkony. Co k tomu dodat?

Snad jen první tři nejúspěšnější:
1. místo MAS Východní Slovácko A  (Kománková,  Bauka)
2. místo MAS Východní Slovácko B  (Bujáček, Janča)
3. místo Bánov B (Polanská, Wampulova, Vystrčilová)



w w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 14

BIKE and RIDE
Otevření singletracku + časovka   

Dne 21. 5. 2017 jsme ofi ciálně zahájili provoz Nivnického singletracku a jak 
jinak, než časovkou. Proběhla zahřívací projížďka celého singletracku a poté se 
mladší závodníci utkali ve sprintu na krátké trati s otočkou na „Václaváku“. Starší 
a dospělí závodníci porovnali své časy na celém okruhu. Na akci zavítalo asi 25 zá-
vodníků. 

MCH

44414

Kolem kolem Nivnice   
V neděli 18. 6. 2017 se uskutečnil na „Plitvičkách“ dovednost-

ní pumptrack a orientační závod Kolem kolem Nivnice. Mladší 
závodníci porovnávali své cyklistické schopnosti na vytvořené 
překážkové dráze a svá nejrychlejší kola na pumptracku, zatímco 
starší a dospělí účastníci se vydali do všech směrů kolem Nivnice 
za účelem, co nejrychleji posbírat všechna tři razítka ze stanovišť 
a dostavit se do prostoru start-cíl. Akce se zúčastnilo 20 závodníků. 

Všem zúčastněným děkujeme a gratulujeme vítězům. 
Pro další události sledujte naši facebookovou stránku BaRN.

MCH
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Ráda bych tímto článkem jménem My-
sliveckého spolku v Nivnici  poděkova-
la  všem účastníkům, dětem, rodičům, 
babičkám i dědečkům, maminkám 
s  kočárky,  že s námi v horkém dni  
vyrazili   na poznávací stezku, kterou 
jsme se snažili dětem přiblížit  zvířátka 
a ptáky žijící v přírodě  v našem okolí, 
rozpoznat stopy zvířátek, které  vídá-
me na polních cestách a  v neposled-
ní řadě jsme stezku doplnili  zábavou 
na myslivecké chatě v Lipinách. Děti  
na chatě opékaly špekáčky, hrály si 
na lanové dráze,  střílely ze vzduchov-
ky  a soutěžily po celé odpoledne.     
Sokolníci  předvedli své opeřené 
svěřence a dětem dali možnost 
držet  dravce vlastní rukou.  Zpest-

řením celého odpoledne byl výjezd hasičů 
zasahujících při požáru  domečku, který jsme 
postavili k ukázce jejich činnosti a techniky. 
Po uhašení požáru děti  prozkoumaly nejen 
jejich techniku, ale přihlížející se mohli osvě-
žit pod mlhou z vody,  kterou  hasiči vytvo-
řili. Celou pohodovou atmosféru posezení 
u chaty doplňovala kapela Money Band a ne-
chyběl  zvěřinový gulášek.
V příštím roce bychom rádi zopakovali celou 
akci s malými změnami a to, že  začátek po-
suneme na dopolední hodiny, aby se mohly  
účastnit i děti po obědě spinkající a zvěři-
nový gulášek mohl posloužit jako obědové 
menu.  Start bude možný nejen pro pěší, ale 
i cyklisty  .Těšíme se na viděnou v příštím 
roce.

Pavla Latinová M., MS Šaranov Nivnice 
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Vesnice roku   
Nivnice se v letošním roce zúčastnila sou-
těže Vesnice roku 2017, kterou pořádá Mi-
nisterstvo pro místní rozvoj společně se 
Spolkem pro obnovu venkova, Svazem obcí 
a měst a Ministerstvem zemědělství. Přihlá-
sili jsme se na základě kladných ohlasů ná-
vštěvníků naší krásné obce, ale hlavně jako 
poděkování všem nivnickým spolkům, díky 
kterým obec „žije“!
Devítičlenná komise složená z odborníků, 
ale také ze zástupců dřívějších vítězů a drži-
telů titulu Vesnice roku jezdila po Zlínském 
kraji a hodnotila přihlášené obce podle je-
jich prezentace a také na základě prohlídky 
a rozhovorů se zástupci samospráv či spol-
ků. V našem kraji se přihlásilo 14 obcí, větši-
nou malých do 1000 obyvatel.
Ve středu 7.6. v 10:30 hodin zavítala hodno-
titelská komise i do naší obce. Ve dvouhodi-
novém programu navštívila Sedlckou cha-
lupu, knihovnu, Nadační dům Dr. Kachníka 
a kostel sv. Andělů strážných. Nechyběla 
zastávka ve škole, kde si prohlédli Pamětní 
síň J. A. Komenského, prezentace školních 
kroužků včetně TOM a sportovní areál Jiřího 
Stojana. Po prohlídce Nivnické riviéry a pre-
zentace Tenisové akademie následovala 
komentovaná okružní jízda Nivnicí včetně 
zastávky a prohlídky hřbitova. Cílem se pak 
stal Společenský dům Beseda, kde probí-
hala prezentace všech zájmových sdružení 
a kroužků – k shlédnutí byl i živý králík, ho-
lub nebo včelky, víc než 100 pohárů, medai-
lí, diplomů a spousta krásných fotek. Pro ko-
misi i pro návštěvníky jsme připravili malé 
občerstvení v podobě ochutnávky tradič-
ního jídla. Vše završilo vystoupení stepařek 
a taneční skupiny Glitters. Bylo moc hezké, 
že nás přišla podpořit naše spřátelená obec 

w w w. n i v n i c e . c z
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Jablonka i starostové a zástupci obcí Vý-
chodního Slovácka. Děkujeme i zástupcům 
spolků a občanům, kteří si našli čas a celého 
programu se účastnili. 
Vyhodnocení krajského kola Vesnice roku 
2017 proběhlo v pondělí 12.6.2017 ve Zlíně 
- obec Nivnice byla oceněna za koncepční 
rozvoj.  
Závěr už jen slovy starosty: „Jsem přesvěd-
čen, že jsme obec slušně odprezentovali! 
Byla to krásná inventura a ukázka života 
v  obci a plným právem máme být na co 
hrdí.  Děkujeme jménem obce všem, kteří 
se podíleli na přípravě materiálů, prezentací 
a úklidu obce na tuto soutěž.“
Co dodat? Tak hurá do příštího kola.

-red
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II. veřejné medobraní   
10. 6. 2017 uspořádali nivničtí včelaři druhé 
medobraní pro veřejnost. Zúčastnit se mohl 
každý, koho zajímá práce kolem včel a hlavně 
včelí nejsladší produkt – med.
Co je vlastně med? Med je vysoce energetic-
ká potrava pro včely, kterou si vyrábí sběrem 
nektaru z květů nebo medovice s následným 
přidáním svých šťáv a zahušťováním.
Jaké máme druhy medu? První se stáčí med 
květový, dříve označovaný jako nektarový 
nebo luční, pocházející z nektaru květů. Včely 
jsou při snůšce věrné jednomu zdroji, pro-
to v místech s velkou plochou dané rostliny 
může být med jednodruhový, např.: řepkový, 
akátový, atd. O něco později včely sbírají ze 
stromů medovici a tento med se podle sou-
časné legislativy nazývá medovicový. Starší 
lidé ho znají jako med lesní.   
Mezi sběrem nektaru a medovice je velmi 
krátká doba. Včely přináší do úlu oboje a tím 
vzniká med smíšený, který je směsí medů 
květového a medovicového. Květový med je 
světlý s chutí a vůní podle převažující rostli-
ny a rychleji tuhne. Naproti tomu medy me-
dovicové jsou tmavší a vydrží tekuté hodně 
dlouho.
A proč vlastně med tuhne a krystalizuje? Za 
to může poměr jednoduchých cukrů – glu-
kózy a fruktózy. Jak už jsme si řekli, včely nosí 
nektar či medovici z různých zdrojů mající 
rozmanité složení a odlišné množství mono-
sacharidů. A právě glukóza vytváří krystal-
ky a  je odpovědná za krystalizaci a tuhnutí 
medů. Medy s vyšším obsahem glukózy, 
např. řepkové zkrystalizují do týdne, čtrnác-
ti dnů. Naopak medy medovicové obsahují 
více fruktózy a vydrží v tekutém stavu hodně 
dlouho. Z toho vidíme, že krystalizace je při-
rozená vlastnost medů. 
Lze zabránit tomu, aby med ztvrdl? Čím větší 
krystalky glukóza samovolně vytvoří, tím je 
med tužší a tvrdší. Včelaři se snaží tyto větší 
glukózové krystaly rozbíjet opakovaným pro-
mícháváním. Výsledkem míchání medu je 
bílá krémová hmota, připomínající pastu – od 
toho je odvozen název pro zamíchaný med, 
a to pastovaný.  

O podobných a dalších otázkách se družně 
a zajímavě diskutovalo v Lipinách druhou 
červnovou sobotu. Návštěvníci mohli na-
hlédnout do útrob úlů, vidět, jak se med od 
včel získává a samozřejmě letošní snůšku 
ochutnat. Pro všechny bylo nachystáno po-
hoštění v podobě guláše a sladkostí a  ne-
mohla chybět ani tekutá vzpruha pro plno-
leté. 
Dopoledne se zdálo, že plány organizačnímu 
týmu pokazí počasí, ale nakonec vysvitlo slu-

níčko a přispělo k zdařilé akci místních včela-
řů, kteří se snažili připravit zábavný i poučný 
den pro všechny věkové kategorie. 
A závěrem si řekneme recept na odzkouše-
né medové sušenky: v míse utřeme 350 g 
medu, 250g sádla a sklenici vody.  Postupně 
přidáváme prášek do pečiva a tolik hladké 
mouky, aby vzniklo nelepivé vláčné těsto, 
které vyválíme. Vykrajujeme kolečka a peče-
me asi 12 minut při 180 °C. 

jinsli@minulost.org

w w w. n i v n i c e . c z

a to pastovaný.  

první dva medy jsou květové, třetí pastovanýprvní dva medy jsou květové, třetí pastovaný
 a tmavý je medovicový. a tmavý je medovicový.
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MTB Nivnická 50 

a „Dětská bajková neděle“
V neděli 11.6. se konal už 4.ročník MTB Niv-
nická 50, jejíž nedílnou součástí je i „Dětská 
bajková neděle“. Jako každý rok, bylo krásné 
počasí a v 9:00 byl odstartován závod nej-
mladší kategorie dětí od 2 do 4 let. Celkový 
počet malých závodníků od 2 do 12 let do-
sáhl krásného čísla 66. Po dojetí každé ka-
tegorie do cíle se děti postupně přesouvaly 
na skákací hrad a k ohni, kde si pochutnaly 
na špekáčcích. Nejlepší tři v každé kategorii 
byli oceněni věcnými cenami.
A to už se areál Nivnické Riviéry plnil dospě-
lými závodníky. I tento rok bylo možné si vy-
brat mezi tratěmi na 25 nebo 50 km. Na tra-
se letos přibyl nějaký kopec navíc a tak do 
cíle 50ky s 1650 nastoupanými metry do-
razil velký favorit Pavel Žák v krásném čase 
2:07. Se ztrátou 36 minut za ním dojela do 
cíle první žena Radka Pospíšilová. Je třeba 
dodat, že velmi těžkou trať zvládl i Nivničan 
14 letý junior Adam Velecký. 
Krátkou trať zvládl nejrychleji Peter Tichý 
a  mezi ženami Kateřina Mošťková. Cílem 
projelo celkem 236 závodníků. 
Závěr patří poděkování těm, bez kterých by 
se tato krásná akce nekonala. Takže velký 
dík patří obci Nivnice v čele s panem sta-
rostou (pozn. autora: sám se zúčastnil kratší 
trasy v čase 1h 48min) štědrým sponzorům, 
pořadatelům, veškerým pomocníkům na 
trati a v neposlední řadě závodníkům ma-
lým i velkým. 
Děkujeme. 

 tým pořadatelů Bike and Ride Nivnice

„...šak 25 kiláků, zívačka, to dám! Občas jezdím, pravda, kochám sa 
jak doktor z vesničky, občas vyfotím tů krásu okolo, ale šlapu. Tak..., 
na poslední chvílu rozhodnuté - v 11:50 prosím holky o čip a čís-
lo a jdu na start. Vodu? nemám, šak za hoďku su v cíli. Vyrážáme 
- nechám ty naivní jet v předku a v klídku si to hlídám odzadu (to 
sem eště netušil, že sa eště propadnu). Na kaplu statečně v pohodě, 
horší pod Prašnicama, ani nevím, lesti je povolené sesednút..., a tak 
čekám, kdo začne a už jeden sesedá..., tak su druhý... a pak další 
a další. Dřina, od Lubné ke Křížku jedu-jdu-jedu-jdu. U Křížka pozor, 
tam je diváků, tak sem sa trochu ztopořil a šlapal. Pak občerstvovací 
stanica - jedna voda na hlavu a druhů sem zhltnul aj s pohárkem, 
jak sem býl vyschlý. Výjezd na Hrabinu - katastrofa, chvílu ňa vyhe-
covál Burák, ale jeho tempo neudržím a upadám do apatie. Ani ne-
vím jak sem proleťel sjezdy ke Korytné..., šak ně také hrkaly všecky 
dráty v klíční kosti od předloňska. A pak Lipiny - tam sa nohy zasta-

Zpověď závodníka 
vily a připadal sem si jak osel - nejdu a hotovo, šak ňa tady najdů, 
krize - tož sem sa nakonec nejak došmatlál na vrchol a říkám si: do 
Nivnice už to nejak zvládnu. Při sjezdu ňa předjela nejaká děvčica, 
to bych normálně nepřežíl, ale teď je ně to šumák - ať si jede, „ma-
gor“... (řikám si). Pozor vjezd na kůpaliště - zkůšám sa tvářit jako že 
pohoda, ale kdo ňa viděl - tož zkrůcený a vycucaný jak včelí vosk, 
co sem ulízával včéra na medobraní. Anička s Jarků majů se mňů sli-
tování, pohladíjá mňa slovem, dajů mně životabudič a pokůšám sa 
o přežití. Obdivuju všecky, co sa do toho pustili a dojeli - opravdu, 
hluboký obdiv a klobúček  “
Nutno však dodat: perfektně značená trať, všude plno pořadatelů, 
občerstvovací stanice, časomíra, konferenciér.. všechno na profesi-
onální úrovni. A nejvíc mě potěšil Fera (organizátor), když mně v cíli 
řekl: „Miro, dobré, hlavně, že si tu (v cíli)!“ ...asi měli obavu. Velký DÍK 
celému týmu pořadatelů! SKVĚLÁ AKCE!        
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Úspěch nejmladších volejbalistů 

v barevném minivolejbale
Víkend 10.-11.6.2017 byl velmi úspěšný pro naše nejmladší volejba-
listy, kteří se díky velmi ochotným rodičům  jako  „dopravcům“ a tre-
nérky Ivy Karlíkové  zúčastnili celorepublikového kola minivolejbalu 
v Českých Budějovicích. Přihlášeno bylo 1100 účastníků, což je 300 
týmů ve všech kategorií.
 Program letošního kola byl velmi pestrý, děti se mohly setkat s re-
prezentanty ČR v mužském volejbale a fandit přímo na utkání.
My jsme měli zastoupení v kategorii žlutí a oranžoví, kde nás repre-
zentovali: Ivo Gregůrek, Miroslav Flasar, Vít Zálešák, Nora Ondrová, 
David Moštěk, Alžběta Bohmanová, Jakub Šlapal a Adam Petráš
V kategori žlutí vyhráli kluci 1. místo
V kategorii oranžoví  také  1. místo a  jedno 4. místo z 64 týmů.
Všem moc gratulujeme a těšíme se na další úspěchy.Všem moc gratulujeme a těšíme se na další úspěchy.
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Nivnické volejbalistky zamířily do Evropy
Na začátek bych rád napsal, že tento článek 
bude trochu směsicí zaujatého, hrdého taťky 
a nadšeného fandy volejbalu. Omlouvám se 
všem, pokud budu psát příliš v superlativech.
O prodlouženém víkendu 15. - 18. 6. 2017 se 
zúčastnila naše děvčata největšího evrop-
ského mezinárodního turnaje ve volejbalu, 
který byl v Německu ve městě Regenstauf, 
letos to byl již 24. ročník a mnozí zúčastně-
ní věděli, do čeho jdou. My v Nivnici jsme to 
spíše tušili. Atmosféra tohoto obr. podniku 
zanedlouho zachvátila všechny zúčastněné. 
Bylo zde cca 1500 mladých volejbalistů a vo-
lejbalistek z minimálně 6 zemí Evropy. Nevím 
přesně, kolik bylo všech kategorií, ale naše 
děvčata obsadila 3 kategorie, ve kterých bo-
jovala, fandila a pomáhala si navzájem, až 
vybojovala stříbrnou, bronzovou a brambo-
rovou medaili. Nutno dodat, že těm brambo-
rovým utekl boj o první až třetí místo pouze 
o jediný bod. V každém případě je to obrov-
ský úspěch nejenom děvčat samotných, ale i 
jejich trenérů, jmenovitě Mirka Mahdala, Bar-
bory Vrágové a Sáry Drblíkové, ale taky Ivy 
Karlíkové a Ireny Mahdalové, které se věnují 
nejmenším. 
Díky jejich mravenčí práci na technice úderů 
sklízeli obdiv od trenérů ostatních družstev, 
ale i rodičů protihráčů. Prostě nádherný po-
cit, když vidíme u našich holek volejbal a dě-
lají automaticky údery, které se jiná děvčata 
teprve učí a to jsou mnohdy starší. Díky vám 
všem za dobrou práci. Klobouk dolů trenéři. 
Jen tak dál.
Rád bych zde zmínil jednu událost, která byla 
velmi milá a dokresluje, jak velkého úspěchu 
holky dosáhly.  Hráčské „šílenství“ tohoto tří-
denního maratonu zachvátilo i  pana Zichu, 
který nás do Německa vezl. Poprosil nás, 
jestli bychom se nevyfotili před jeho autobu-
sem, že si fotky pyšně vystaví na svých fi rem-
ních stránkách, protože byl rád, že se tohoto 
úspěchu mohl zúčastnit. Díky, pane Zicho. 
Sám se nabídl, že pokud budeme potřebo-
vat, tak osloví pár známých podnikatelů, 

Zleva stojí: Barbora  Vrágová, Zuzana Kučerová, Adéla Soukeníková, Běla Ondrová, 

Aneta Kadlčíková, Michaela Výmolová, Erika Janovská, Antonie Aubrechtová, Eliška 

Slintáková, Sára Drblíková. Zleva klečí: Kateřina Strommerová, Zuzana Petrášová, 

Tereza Trtková, Michaela Kadlčková, Michaela Fojtíková, Zuzana Dudková, Gabriela 

Kadlčková a ležící   Miroslav Mahdal Miroslav Mahdal
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kteří by nám pomohli zúčastnit se tohoto 
podniku i v příštím roce. 
Letošní ročník jsme totiž mohli absolvovat 
jen díky štědré pomoci dárce nebo dárců, 
kteří chtějí zůstat v anonymitě. 
Hodně mě zamrzelo, když jsem viděl týmy, 
které byly ve výsledkové listině hluboko za 
námi, a přesto se pyšnily tričky s poděko-
váním jejich zastupitelstvu nebo městu za 
štědrou fi nanční pomoc. 
Pravda, my jsme měli taky od obce zadarmo 
půjčený skládací přístřešek, který nám skvě-
le posloužil v chladných nocích proti rose 
a dešti. Největší dík patří obci za věnování 

české vlajky, kterou jsme se snažili hrdě uka-
zovat na většině fotek. Byli jsme jediní, kdo 
měl svoji státní vlajku a byli jsme pyšní, když 
jsme jí mohli mávat při vyslovení naší obce, 
byť trochu zkomolenou němčinou.
Přál bych si, aby tento zážitek naplnil dalším 
elánem nejenom našeho trenéra a trenérky, 
ale i děvčata volejbalistky. 
Ještě jednou díky vám všem a přeji spous-
tu dalších trenérských i hráčských úspěchů. 
Pevně věřím, že název naší obce Nivnice se 
ponese po Evropě nejenom kvůli Komen-
skému, ale i díky našim volejbalistkám tak, 
jak tomu bylo o tomto víkendu.
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Medailová sezona roztleskávaček   
Když potřetí za sebou slyšíte v našlapané sportovní hale v Brně :“…
první místo obsadila taneční skupina GLITTERS Nivnice, gratuluje-
me!!!“ , věřte, že Vám přeběhne i mráz po zádech. A to už vůbec 
nemluvím o radosti jakou měli tanečníci, ta euforie se nedá popsat.
Zlatá medaile z fi nálového Mia festivalu v Praze nás minulý rok tak 
nakopla, že jsme se rozhodli vytvořit hned sestavy tři – hlavní, kde 
tancujeme všichni, jsme pojmenovali „Loutky“ a dvě menší sestavy 
„Barbie“ a „Little párty“. Většinu sezony jsme samozřejmě trávili nad 
Loutkou, včetně vymýšlení nových kostýmů.  Ani jeden rodič nejá-
sal, ale díky nim máme krásné nové kostýmy a hned dva. Ale ne-
byla sezona jen růžová, potrápily nás zlomeniny, nemocnice, zuby, 
operace, migrény i zmíněné kostýmy a zájezdy. Z naplánovaných 
šesti vystoupení se uskutečnily jen dvě. Na které jsme byli schopni 
se sejít. 
Koncem dubna jsme odjeli do Brna jen otestovat naše taneční kre-
ace a jestli vůbec má cenu snažit se bojovat o fi nále v Praze. Vždyť 
v kompletní sestavě jsme se sešli až v Brně na podiu před širokým 
publikem, proto jsme zázrak  rozhodně neočekávali. Když jsme za 
sebou nechali i soubory z tanečního klubu v Brně, naše radost byla 
nekonečná. 

Hurá do Prahy. Ovšem tam už je konkurence obrovská. Ze všech 
semifi nálových kol i zahraničních se soutěžící potkávají právě tady. 
Sice jsme neobhájili první místa všech tří sestav, ale i tak to byl 
úspěch veliký: Little párty – zlato, Loutky – stříbro a Barbie – bronz. 
Moc děkujeme za fi nanční podporu obci Nivnici, bez které by se 
nám do Prahy jen těžko jelo .  
Sezonu jsme zakončili vystoupením v programu Vesnice roku 2017, 
Čaji o páté a  nakonec na Nivnické riviéře, kde jsme spolu s Teni-
sovou akademií natáčeli „Toulavou kameru“ pro ČT (tak třeba nás 
nevystřihnou)
A co teď? Nabíráme sílu a inspiraci na další sezonu. Snad bude pro-
vázena podstatně menšími problémy, ale určitě ať je aspoň stejně 
úspěšná jako tato, to přeji nejen sobě, ale hlavně svým „ZLATÍČ-
KÁM“ . 

ŠH
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FOTOREPORTÁŽFOTOREPORTÁŽ
Vítání občánků 22. 4. a 17. 6.  Vítání občánků 22. 4. a 17. 6.  

Taneční kurz Taneční kurz 
probíhal každé pondělí od ledna až do dubna. Lektoři i tanečníci byli 

spokojení a snad navážeme na podzim opět nějakým kurzem nebo 

tanečním workshopem

Setkání rodáků 50-níci   22. 4.     Setkání rodáků 50-níci   22. 4.     

Kurz aranžování  27. 4. Kurz aranžování  27. 4. 

i i

Výstava osvobození obce v dobových doku-Výstava osvobození obce v dobových doku-

mentech 24.-26. 4.mentech 24.-26. 4.
Nadační fond a vlastivědný kroužek si pro naše občany opět připravil 
výstavu dokumentů týkajících se druhé světové války.  

– svatební fl oristika, tentokrát se paní Kočicová zaměřila na 
nevěsty, a věřte, bylo se na co dívat.
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Slet čarodějnic a čarodějů 30. 4.

Orelské župní atletické závody 6. 5.   Orelské župní atletické závody 6. 5.   

Kurz aranžování – slavnostní úpravy stolů 4. 5. 

Pietní akt + kolona historických vozidel 28. 4. 
Tak bylo občas zima občas i pošmourno, ale aby takhle pršelo, 
to jsme už na Pietním aktu dlouho nezažili. Nicméně ani to-
hle počasí neodradilo občany, aby přišli uctít památku našich 
osvoboditelů a předků, kteří zahynuli v době druhé světové 
války a podívat se na kolonu historických vozidel, které Nivnicí 
projížděly.

l 28. 4. 42l 28. 4. 

ž á í lž á í l
První ročník  „pálení čarodějnic“ se vydařil. Kopa malých kouzel-

ných bytostí dováděla na „Plitvičkách“ pod vedením už zkuše-

nějších čarodějnic a čarodějů. Těšíme se za rok na další slet.  
Slavnostní úprava tabule pro desetiletého oslavence, dvacetiletou slečnu, 
zlatou svatbu a nebo 50-ti letého myslivce. To vše jsme se naučily.  
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Májový jarmark s burzou krojů 7. 5.Májový jarmark s burzou krojů 7. 5.
Letos jarmarku nepřálo počasí a krásný program, který byl nachys-
taný se musel zrušit. Zůstala jen burza krojů. Tak snad příště se po-
časí polepší. 

Čaje o páté 11. 5. a 8. 6. Čaje o páté 11. 5. a 8. 6. 
si našly své návštěvníky, a jsme jim za to vděční. Tentokrát 
si  návštěvníci v květnu vyslechli přednášku p. Polanského 
o pouti do Fatimy a v červnu se představily stepařky a roz-
tleskávačky se svými novými medailovými sestavami.    

Májová veselice s polonézou 19. 5.    Májová veselice s polonézou 19. 5.    

První svaté přijímání 21. 5.První svaté přijímání 21. 5.

w

Kurz studené kuchyně 21.5.Kurz studené kuchyně 21.5.
– tentokrát bylo téma potahování dortů 
a využití jedlých květin na sladko i na slano. 
Ochutnaly jsme mimo jiné i smažený akát, 
šeříkové květy obalené v cukru, kopřivovou 
pomazánku, šeříkové želé a mnoho dalších 
mňamek ... 
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Setkání rodáků 60-níci  27. 5.    Setkání rodáků 60-níci  27. 5.    Setkání rodáků 70-níci 3. 6.     Setkání rodáků 70-níci 3. 6.     

– beseda s žáky, kteří natočili krátké fi lmy pod vedením uč. Vl. Ondry 
a dostali se s nimi i do zahraničí, kde posbírali pár cen.     

Besedování nad fi lmy 17. 6. 

, p p

Udílení svátosti biřmování 25. 6.   

Pouť u kaple Nejsvětější Trojice 11. 6.    Pouť u kaple Nejsvětější Trojice 11. 6.    
Slavnost Těla a Krve Páně 15. 6.    Slavnost Těla a Krve Páně 15. 6.    
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Loučení s Otcem Petrem
Víc jak týden trvalo loučení s O. Petrem. Ne-
chyběly dárky, vřelá slova, slzy a krásné bás-
ničky, kterými bylo vyjádřeno vše…

MILÝ OTČE PETŘE, 
před čtrnácti lety 
dobrý vítr zavál Vás do Nivnice
a my jsme šťastní převelice.
Neradi se s Vámi loučíme,
ale v modlitbách na Vás myslíme.
Děkujeme za vše, co s láskou jste nám dal,
věříme, že ve stejném duchu budete pokra-
čovat dál.
Slovy nelze vyjádřit,
všechna díky vyslovit.
Vězte však, otče milý,
že moc jsme si vás oblíbili.
Ať Bůh vede kroky Vaše neustále,
úsměv na tváři, ať máte stále.
Dobré zdraví, sílu, víru
a humoru tu pravou míru.

MILÝ OTČE PETŘE
už jsou to nějaké roky,
co Bůh vedl vaše kroky
do té naší vesnice
teď i Vaší ,,Nivnice“.
Brzy se z nás stala pěkná rodinka
pod křídly otce Petra Martinka.
Všichni si vás oblíbili
každého jste si získal
to si pán Bůh v nebi pískal.
Přestože jste pro každou srandu,
evangelistům neděláte hanbu.
Všechna Vaše kázání
ať při pohřbu či svatbě
zvládáte opravdu hravě.
Každé slovo Boží hřeje
při něm člověk pookřeje.
Získal jste si všechny
vlídností a ochotou.
Duch Svatý obdařil Vás dobrotou.
Je nám líto velice,
že odcházíte z Nivnice,
ale povinnost Vás volá
zase o kus dál, tak jak si přeje Pán.
Nebuďme smutní, jednou přijde doba
kdy se uvidíme znova.
Tam nahoře u nebeského stolu, sejdeme se 
všichni spolu.
Do té doby ,,ať Vám slouží zdraví velice“,
to ze srdce přeje celá ,,Vaše Nivnice!
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Vítání s Otcem Zdeňkem    
 Našeho nového pana faráře O. Zdeňka jsme 
vítali jak jinak než chlebem a solí. Aby to ne-
bylo „tak suché“ přidali farníci ještě čokolá-
dovou kytici, kalich a dárkový koš. Jestliže 
jsme se s O. Petrem loučili básničkami, tak 
vítání proběhlo taky ve veršovaném duchu. 
Je to vzpomínka na nezapomenutelný zá-
jezd našich farníků do Fatimy, kterého se O. 
Zdeněk účastnil jako duchovní pastýř:  

Tak ve středu odpoledne
kufry svoje sbalili,
v kostele se pomodlili
a na pouť se vydali.

La Salette byl náš cíl,
sníh nás trochu překvapil.
Řidiči však zvládli skvěle,
serpentiny nemožné
litanie byly dlouhé,
naše hýždě zmožené.

Otec Zdeněk i průvodce
bavili nás převelice, 
sem tam tomu napomohla,
i štamprlka slivovice.

Lurdy ty nás okouzlily
Bernardettě za to dík,
že jsme spolu mohli prožít,
zážitky co nikdy dřív.

Svatý Jakub v Compostele
nevěnoval se nám cele,
ukázal nám jenom krátce
katedrálu v celé kráse.

Zato ve Fatimě krásné
spoustu času prožili
vše potřebné nakoupili,
duchovna si užili.

Díky, díky, velké díky,
řidičům za jejich triky,
v uličkách i při couvání
byli super, k zatleskání.

Otče Zdeňku, Tobě pán Bůh
do vínku i humor dal
s korunkami i růženci
vydechnout nás nenechals.

Skvelý bol aj sprievodca
od začiatku do konca.
Trpezlivosť s nami mal,

vedomostí veľa dal.
A tak vďaka Miroslave
stretnieme sa možno niekde.

A na závěr nutno říci
dobrá Panno Maria,
ještě stůj při našem letu
ať nás doma vidija.

Vladimír Smetana a spolupoutníci.

Milý otče Zdeňku, snad se Vám bude mezi 
námi líbit a budete se tu cítit tak dobře jako 
v Hradčovicích 

-red
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Počasí u nás v červnu 2017

„Po suchém máji, červnové kapky cenu zlata 
mají“, ale moc jich letos nebylo – 31,3 mm 
deště při průměrné teplotě měsíce 21,3 °C  
je téměř zanedbatelné. Když k tomu připoč-
teme i květnový příděl „26,9 mm“ vidíme, že 
nedostatek vláhy na našich polích a zahrád-
kách je značný. Vždyť  ani Medard nás letos 
nepotěšil. „Prší-li na Medarda, je malá naděje 

A Ld M Lt T Tn

31,1  21,3 17 1 5 15 12 1

na sluneční léto“ nepršelo, tak jsme toho slu-
níčka měli až moc. 
„Svatý Vít mění čas, a často deštěm poctí nás.“ 
Skutečně poctil, ale těch 3,6mm nenaplnilo 
následující pranostiku. „Prší-li na svatého Víta, 
bude pršet ještě 31 dnů.“

Bližší údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenu FB

Počasí u nás v dubnu 2017
A Ld M Lt T Tn

84,4 8,8 5 8   2 1

„Nevěř žádnému počasí v dubnu apríl si stejně 
troubí jak chce,“  tvrdívali naši dědáčci. Letošní 
duben to plně potvrdil. Už v neděli 2.4. jsme 

měli letošní prvý letní den s teplotou 26°C. Pak 
následovalo několik chladných dnů z nočními 
teplotami 2 až 4°C a s denními jen 4 až 6°C. To 

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 
v 7:00, 14:00 a  21:00h. Večerní po-
zorování se bere do součtu dvakrát 
a výsledek se dělí čtyřmi). Průměrná 
měsíční teplota se počítá s  průměr-
ných teplot jednotlivých dnů. Prů-
měrná roční teplota se počítá z prů-
měrných teplot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc

Počasí u nás v květnu 2017

V květnu téměř na celém území našeho státu 
nastupuje „životodárné“ vegetační období 
charakteristické průměrnou denní teplotou 
10°C a vyšší. Průměrná denní teplota u nás 
letos v prvé dekádě dosahovala 12°C, v druhé 

A Ld M Lt T Tn

26,9  16 11  1 11 1 13 1

17°C a ve třetí dokonce 18°C. Připočteme-li 
k těmto údajům celkové množství srážek za 
květen 26,9 mm  výsledkem není moc životo-
dárné vegetační období. 
Ledoví muži se nám letos v přesném datování 

bylo při větru pocitově až nepříjemné. 
Totéž platí o srážkách, jejich celkové množství 
84,4 mm je velmi pěkné, i když podstatná část 
tohoto množství spadla až ve třetí dekádě 
měsíce  a to 47,7 mm. Spodní vody jsou u nás 
stále nedostatečné.  Ve studni, která byla mi-
nulé roky v tuto dobu plná chybí letos 3 m 
vody. Snad to naplní květen, kdy nemá pastý-
řovi uschnout hůl.

Bližší údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenu FB

vyhnuli, ale mrazík mínus 2°C ve středu 10. 5. 
udělal své. Hlavně na ranných bramborách, 
které už začínaly rašit a na kvetoucím stromo-
ví. Ještě štěstí, že  „Svatý Jan z Nepomuku, držel 
létu pevně ruku“ (16.5.) a mrazíky dál nepokra-
čovaly. Brambory mohly pěkně „obrůst“.

Bližší údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenu FB

Vajíčka, vajíčka, vajíčka
V Nivnických novinách č. 2/2017 jsme uspo-
řádali pro děti soutěž – kolik je vajíček na 
obrázku. Této soutěže se zúčastnila TEREZ-
KA POSTAVOVÁ, a jelikož byla jediná, tak 
získala vajíček víc. Gratulujeme!!!!
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gické okénEkologicEkologicEkologické okénkoko
Několik rad jak 
rozumně třídit odpad:

• Pamatujte, že existuje zpětný odběr. Vysloužilé věci můžete odkládat 
‚zdarma‘ u prodejců nebo na vybraných místech.

• Z papíru není třeba odstraňovat spony, svorky, zbytky izolep, průhled-
ná okénka, apod.

• Nemá smysl vymývat obaly. Jen si zanesete kanalizaci. Význam to má, 
jen když obaly delší dobu skladujete.

Z Certifi kátu Environmentálního vyúčtování 
společnosti ASEKOL vyplývá, že občané naší 
obce v loňském roce vytřídili 251 televizí, 59 
monitorů a  2  918,37 kg drobných spotřebi-

• Sklo zbytečně nerozbíjejte. Ztížíte tím jeho další třídění na třídícím 
pásu.

• Z elektrospotřebičů není třeba vymontovávat vestavěné baterie. O to 
se postará zpracovatel.

• Textil vždy do kontejnerů vhazujte v igelitových taškách nebo pytlích. 
Zjednodušíte tak svoz. Špinavý textil do směsného odpadu.

https://www.trideniodpadu.cz/kam-s-tim 

Na uvedených internetových stránkách najdete odpady podle abecedy. 
Zde alespoň několik běžných odpadů z domácnosti (upraveno).

BALICÍ PAPÍR Klasický balicí papír do papíru. 
Povoskovaný (nebo znečištěný) do směsného 
odpadu.
BRÝLE Sbírají je některé charitativní organizace. 
Jinak směsný odpad.
CELOFÁN Směsný odpad.
DLAŽDICE A DLAŽBA Sběrný dvůr, jedná se o 
stavení odpad.
FROTÉ PRÁDLO A RUČNÍKY Ideálně sběrný 
dvůr. Jinak směsný odpad. Pokud jsou v dob-
rém stavu tak kontejnery na použitý textil.
GRAMODESKY / VINYL Směsný odpad. Obaly 
do papíru.
HRNCE, KASTROLY A PÁNVE Sběrný dvůr. Po-
případě směsný odpad.
IGELIT Plast.
KABELKY A TAŠKY Pokud v dobrém stavu tak 
kontejner na použitý textil. Jinak směsný odpad.
KELÍMKY OD PIVA A NÁPOJŮ (POVOSKOVA-

NÉ) Směsný odpad. PLASTOVÉ do plastu
KNIHY Papír. Nepapírové přebaly do směsného 
odpadu.
KOSMETIKA Zbytky nechte v nádobách (tzn. 
zbytečně nevypouštět do kanalizace) a vyha-
zujte plast do plastu, sklo do skla, hliník (pod 
tlakem) do směsného odpadu nebo do kovu.
KRABIČKY OD CIGARET Směsný odpad.
KVĚTINÁČE PLASTOVÉ Plast. Stejně tak truh-
líky a podobné. Ideálně nejprve zbavit obsahu.
LÉKY A LÉČIVA Do lékáren. Obaly od léků po-
dle materiálu – příbalové letáčky a papírové kra-
bičky do papíru; plastové obaly do plastu.
LEPENKA PAPÍROVÁ Papír. Netřeba zbavovat 
izolep nebo kovových svorek. Krabice rozšláp-
nout nebo rozřezat.
MOLITAN Sběrný dvůr. 
MIKROTEN Plast.
MOBILNÍ TELEFON Kontejner na drobný elek-
troodpad, u operátora nebo prodejce, popř. 
různá charita.
OBÁLKY Obyčejné i bublinkové do papíru. Ne-
třeba z nich cokoli odstraňovat.
OBUV je možno vhazovat do kontejnerů na po-
užitý textil. Jen takovou, která je ještě použitel-
ná. Jinak směsný odpad.
PAPÍROVÉ KAPESNÍKY, UTĚRKY Směsný od-
pad.

čů. Tím jsme uspořili 111,91 MWh elektřiny, 
5 966,14 litrů ropy, 508,21 m3 vody a 4,54 tun 
primárních surovin. Navíc jsme snížili emise 
skleníkových plynů o 23,75 tun CO2 ekv., a 
produkci nebezpečných odpadů o105,82 tun.



w w w. n i v n i c e . c z

3131 Červenec – Srpen Červenec – Srpen 44/2017/2017

PLENY JEDNORÁZOVÉ Zabalit do igelitu a do 
směsného odpadu. Nepálit.
POČÍTAČE A POČÍTAČKY Kontejner na elektro-
odpad, sběrný dvůr, prodejce. 
POLYSTYREN Plasty.
RULIČKY OD TOALETNÍHO PAPÍRU NEBO KU-

CHYŇSKÝCH UTĚREK: směsný odpad, biood-
pad nebo kompost.

SÁČKY OD CHIPSŮ, SLADKOSTÍ Plasty.
ŠANONY Papírové do papíru. Není třeba odstra-
ňovat kovové součásti. Šanony s plastovým po-
tahem do směsného odpadu.
TUBY OD ZUBNÍCH PAST, KRÉMŮ, APOD. Plas-
ty.
VÍČKA OD ZAVAŘENIN, KOMPOTŮ, apod. 
Směsný odpad. 

VOSKOVÝ PAPÍR Směsný odpad.
ZÁCLONY A ZÁVĚSY Sběrný dvůr, kontejnery 
na textil.
ŽÁROVKY OBYČEJNÉ Směsný odpad.
ŽÁROVKY ÚSPORNÉ, ZÁŘIVKY Sběrné kontej-
nery Ekolampu (OÚ), sběrný dvůr. 
ZUBNÍ KARTÁČKY A PLASTOVÉ KARTÁČE 
Plast nebo směsný odpad, chcete-li.

wwwww wwwww wwwww.... nnnnn iiiii vvvvv nnnnn iiiii cccccc eeeeee .... cccccc zzzzzzzzz
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PODĚKOVÁNÍ
Chtěla bych tímto moc poděkovat celému kolektivu pracovnic Charitního domu Andělů strážných v Nivnici za 
péči  a ošetřování mojí maminky Františky Malinové, kterou ji věnovaly. Zároveň děkuji i paní MUDr. Sváčkové 
za její péči. 
  A. Straňáková, dcera

Vzpomínka    (17.8.1936 – 22.8.2012) 

Při pátém výročí úmrtí vzpomínáme na „uhlobarona“ Stanislava Lukeše, který s 
uhlím vozil radost, úsměv i veselí.
Vzpomeňte s námi

Manželka s rodinou

Předběžný přehled plánovaných sportovních, 

společenských akcí a událostí:

29. 7. 9:00 Petanquový turnaj (Nivnická riviéra)
05. 8. 9:00 Tenisový turnaj čtyřher (Nivnická riviéra) 
12. 8. 9:00 Beachvoleybalový turnaj (Nivnická 

riviéra)
26. 8. 19:00 Zábava se skupinou HBS (Nivnická 

riviéra)
27. 8.  Motoburza (areál TJ)

1-7. 9.  Deo Gratias – výstava (SD Beseda)
14. 9.  Čaj o páté (SD Beseda)
16-17. 9. Podzimní výstava (SD Beseda)
16. 9. Noční pohádkový les

07. 10. Výstava hub (SD Beseda)
08. 10. Motoburza (areál TJ)
29. 10. Vražda v salonním coupé (SD Beseda)

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta popřípadě zrušena. 
Podrobnější informace o nich budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!
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Druhý stojící zprava je FRANTIŠEK MÁČALÍK, kterého jsme v NN 3/2016 zaměnili nebo neoznačili. Omlouváme se.        
    - red

Charitní dům sv. Andělů strážných 

Rozloučení s Otcem Petrem 

Martinkou
Dne 4.7.2017 se mší svatou rozloučil s našimi klienty a personá-
lem CHD Nivnice náš dlouholetý duchovní správce P. Petr Mar-
tinka. Poděkovali jsme mu a popřáli jsme mu všichni společně 
hodně zdraví, sil a Božího požehnání do další duchovní služby 
v novém působišti. Moc všichni děkujeme za posilu a pomoc při 
různých životních těžkostech a všichni budeme moc vzpomínat 
i v modlitbě.

Blahopřání k životnímu jubileu
V letošním roce se na Charitním domě v Nivnici dožívá krásného 
životního jubilea pan Jan Bršlica, a to 85 let, a paní Anna Petříko-
vá, která slaví 80 let. Oběma klientům přišel popřát i pan Ing. Petr 
Houšť, ředitel OCH Uherský Brod -   a spolu s ním i my přejeme kli-
entům hodně štěstí, zdraví, spokojenosti a Božího požehnání do 
dalších let.
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Jan Brulík

O nejstarším Nivničanu současnosti 
začněme rodopisným ohlédnutím, což 
platí pro všechny Brulíky v obci. Dolože-
né matriční sdělení vypovídá, že první 
tohoto příjmení přišel k nám až od Čes-
ké Třebové, což byl Václav Braulík / takto 
se píšící, n. 1739 + 1770, syn jistého Ja-
kuba B. Tento rod provozoval kovářství, 
což připomenuto i  u  dalšího Václava / 
n. 1767 + 1830. Věrnost řemeslu podr-
žel i  jeden ze synů Josef Brulík, bydlel 
na čp. 284 / n. 1812 + 1881. Rád zde 
konstatuji, že jmenovaného manželka 
byla Barbora, rozená Zvářalova čp. 221 
/ 1816 + 1876, a byla to dávná prateta 
pisatele těchto řádků. Leč i tento rod se 
dělil a  jeho příslušníci se propracovali 
na přední sedláky, hospodařící hlav-
ně na čp. 130. Už za monarchie se toto 
jméno objevuje v  Zastupitelstvu, které 
řídilo Nivnici, aby za éry první republiky 
se Tomáš Brulík / 1884 +1965 stal do-
konce náměstkem starosty, kandidován 
za Lidovou stranu. V našem pojednání 
nás zaujme více jeho bratr František B. 
/1886 + 1933, který se roku 1922 přiženil 
na čp. 145, odtud jeho manželka Anežka 
Bartková /1884 + 1978, a byla to vnuč-
ka uznávaného starosty Martina Bartka 
/ +1905, který řídil Nivnici na sklonku 
19.  století. Rodina Františka a Anežky 
měla pět dětí, z nichž pátý byl Jan Bru-
lík, narozený 24. června 1923, o  němž 
je téma naší připomínky. Ještě krátce 
k otci: zemřel poměrně brzy, ale ani on 
nezaostal ve veřejné práci. Na počátku 
třicátých let byl zvolen místopředsedou 
Zemědělské družiny - organizace ČSL, 
nejpočetnější složky této strany / měla 
131 registrovaných členů! Dle daných 
zjištění a doplnění samého aktéra, mu 
otec brzy zemřel a zůstali sirotci. Od 
mladého věku museli být všichni nápo-
mocni matce - vdově při hospodářství. 
Přece se však naskytla solidarita příbu-
zenstva, ti pomohli při hlavních země-
dělských pracích. Vážně nemocný otec 
totiž prodal před svým skonem koně, 

Tři pamětníci/nástin portrétů
Dokončení I.

a ty chyběly. Přes zaneprázdnění si uměl 
mladý Jan najít čas na cvičení v Čsl. Orle, 
než byla tato organizace nacisty za Pro-
tektorátu zakázána. Když v  roce 1945 
bylo znovuobnoveno Československo, 
plnil si povinnosti pro vlast a sloužil na 
vojně ve Strážnici a v Bzenci. V onom 
čase demokracie pod Národní frontou 
byl činným v Odboru mládeže ČSL/člen 
předsednictva, dále co nastupující hos-
podář byl i členem Odboru zemědělců 
ČSL/organizace na místo Zemědělské 
družiny. Iniciativně se podílel na zdej-
ších akcích, mj. se účastnil v květnu 
1947 na Sjezdu lidové mládeže v Praze, 
kde účinkovala vedle početné delega-
ce našich mladých i uznávaná Orelská 
kapela Josefa Bartka. Zapojen byl i do 
organizování velkých dožínek lidovců 
závěrem toho zmíněného roku, kde byl 
účasten i zemský poslanec Hynek Hrbá-
ček z Olomouce a řada dalších hostů. 
Přišel osudový rok 1948, který přinesl 
zásadní zvrat ve státě a vlastně rozčaro-
vání mnohých. Očividnou křivdu utrpě-
la snad nejvíce početná třída zeměděl-
ců. Ale ještě to šlo, JZD bylo v  Nivnici 
mezi prvními na Uherskobrodsku, než 
uspělo víceméně jen propagandisticky. 
K tomu přišla srozumitelná výzva pre-
zidenta Zápotockého, že není možné 
nikoho do družstev nutit, a mnohá JZD 
se rozpadala, někteří se vraceli k hospo-
daření na svém. Bylo v tom však dosti 
nejasnosti a lid se bránil dostupnými 
prostředky. V  roce 1954 se uskutečnily 
poměrně demokratické volby do Ná-
rodních výborů, čehož výsledkem bylo 
nezvolení některých radikálních ko-
munistů, voliči dali přednost mnohým 
bezpartijním kandidátům a někdy i čes-
kým socialistům / když lidovci nebyli 
většinou na kandidátních listinách, ani 
ti z  obrozené ČSL. V Nivnici vládnou-
cí síla postupovala taktičtěji a  v  celku 
umírněně: v navržené kandidátce 30 
členů MNV byla stanovena jasná většina 
pro KSČ/20 a zbytek pro bezpartijní/10. 
Z bývalých lidovců byl osloven také Jan 

Brulík, ale jak mi o tom vyprávěl, pro 
volby byl zařazen v obvodu 17, což byl 
střed obce. Za samostatně hospodařící 
zemědělce jej přišli vyzvat mnozí souse-
dé, připomíná Jana Bartoše 152 a Marii 
Hladišovou 150: „Jendo, je toho třeba, 
enom nás běž zastupovat!“ Tak byl zvo-
len v květnu 1954 do pléna MNV, když 
předsedou zvolen celkem přijatelný 
K. Máčalík z Hoštáků, zemědělec. Sice už 
poválečný komunista vyšlý z původního 
agrárnického prostředí. Avšak mělo být 
pro venkov ještě hůře, vidíce to očima 
důsledného združstevňování, což se 
událo hlavně po žních roku 1958. Přinu-
cen byl i náš aktér, zvolený opět do MNV 
v roce 1957. Nejdříve byl v  družstvu 
zařazen k zabaveným koním, ale když 
tyto byly na počátku 60. let postupně 
určeny na jatka, vypomáhal i u vepřové-
ho. Mezitím si udělal autoškolu a přešel 
na traktor, v  tom účinkoval prakticky 
až do důchodového věku. A  politicky?! 
V  roce 1968, kdy v obci vzkříšena ČSL, 
zapojil se, ale už bez funkcí. Patří se cosi 
říci i  o  rodinných záležitostech. J. B. se 
oženil s Ludmilou Skybovou, naroze-
nou 1926 - sezdáni byli 16. září 1947, 
dcerou tenkrát už zemřelého K. Skyby, 
hostinského a Růženy rozené Pragerové, 
z  historického rodu Švejcarů. Manželka 
zemřela před krátkou dobou a zasvěce-
ní ví, že po dlouhodobé nemoci. Jejich 
dětmi jsou: Petr/1948, Ludmila/1950, 
Jan/1952, Marie/1957 a  Jiřina/1962. - 
Závěrem něco z rozhovoru s nejstarším 
mužem Nivnice: zdravotně se cítí stá-
le dobře, je ještě pojízdný, téměř stálý 
účastník bohoslužeb v  nivnickém kos-
tele, pravidelně čte Katolický týdeník 
a vždy i NN! Je přesvědčen, že se máme 
v dnešní době skutečně dobře, to prý 
i zapojením ČR v EU. Ctím názory, i když 
mám odlišné vidění... Proto dej Bůh hoj-
nost zdraví sympatickému nestorovi do 
dalších roků za vše, co dobrého vykonal 
pro své drahé, také pro obec, tím i pro 
Vlast!!

St. L.
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